

News Release

Cairo, Egypt: 9 August 2020

The Qalaa Holdings Scholarship Foundation Sustains Scholarship Program for the Fourteenth Consecutive Year Amidst Pandemic and Challenges Facing Education Across the Globe

QHSF Announced its 2020-2021 scholarship recipients; the awards represent the Foundation's resilience and desire to maintain a sense of continuity despite major challenges in education brought about by COVID-19

The Qalaa Holdings Scholarship Foundation (QHSF) announced the recipients of its fourteenth annual round of scholarships. QHSF is Egypt's largest private sector funded scholarship program for outstanding Egyptian students seeking to pursue post-graduate studies at some of the world's leading universities, on the condition of returning to Egypt and contributing to its economy.

To date, QHSF has awarded scholarships to 198 students in total and has generally granted 15-20 scholarships, on average, each year for the past 14 years uninterrupted. However, with the disruptions that have resulted from the ongoing COVID-19 pandemic, including travel restrictions, delays in document processing and the inability to conduct in-person classes at many academic institutions, the Foundation has elected to limit the number of recipients for this year's class to three. The reduction in the number of scholarships aims to curb the effect of potential disruptions to programs of study which may leave students with the inability to reap the full benefits of their experience.

The three recipients of this year's scholarships will be pursuing post-graduate studies in the United Kingdom in the fields of finance, psychology and law at London Business School, UCL, and Queen Mary University respectively.

"Our mission through the Foundation is to invest in the development of talented youth with great potential who will one day become business leaders in their respective fields and shape the future of our country," said Ahmed Heikal, Chairman and Founder of Qalaa Holdings. "Qalaa Holdings and QHSF remain as committed as ever to promoting the foundation's work by further investing in education, which we view as a key pillar to Egypt's sustainable socio-economic development."

"The Foundation's decision to limit the number of recipients this year was due to circumstances beyond our control and the general environment of uncertainty that has prevailed since the onset of the COVID-19 pandemic," commented Hisham El-Khazindar, Qalaa Holdings Co-Founder and Managing Director. "Our ultimate aim is to offer the scholars an opportunity to broaden their horizons not only through their studies but through their overall experience, which may not be possible with travel restrictions and online learning. We are nonetheless pleased to be able to continue with the program on a smaller scale during this exceptionally challenging year."

“Over the years we have managed to endure much upheaval, but we have remained committed to our mission despite the challenges and I am confident that we will be able to make it through the current turbulence. We hope to compensate for the limited number of scholarships next year as things start going back to normal, by increasing our number of scholars to allow more talented individuals to benefit from this opportunity,” said Yasmine El Dorghamy, Director of QHSF.

QHSF, which was founded in 2007 with an endowment that ensures its sustainability, seeks to offer promising students from across the country the opportunity to pursue post-graduate studies at some of the world’s most prestigious universities. Following the completion of their studies, QHSF scholars are required to return to Egypt to work for a minimum of two years. The foundation’s alumni have since launched businesses and pursued careers, creating valuable impact across several key fields including education, architecture, renewable energy, and archeology, among others.

“Qalaa Holdings is a firm believer in human capital development and education as the key to sustainable development. In addition to the invaluable role that QHSF has played over the years to support the aspirations of our youth, we have maintained a number of initiatives to promote educational development across Egypt. Alumni of our programs have graduated to become pioneers in cutting-edge business and cultural initiatives that are reshaping the face of entrepreneurship in Egypt,” said Ghada Hammouda, Chief Sustainability and Marketing Officer at Qalaa Holdings. “Despite the challenges and limitations that we are currently facing due to COVID, it is extremely important to have continuity and maintain all of these programs in some capacity until things once again return to normal”

“It is notable to mention that we ensure inclusiveness and gender parity across all our social development programs. QHSF’s 198 scholars represent a diverse cross-section of the Egyptian society with an equal number of scholarships awarded to males and females from 15 governorates across Egypt who have pursued studies in more than 34 disciplines at 69 of the world’s most renowned universities in Europe and the United States,” she added.

QHSF Class of 2020 – 2021

Name	University	Field
Omar Taha	London Business School	Masters in Finance
Carla Khoury	University College London	Masters in Child Psychology
Mahmoud Gamal	Queen Mary - University of London	Masters in Law (LLM)



*The **Qalaa Holdings Scholarship Foundation** (formerly the Citadel Capital Scholarship Foundation) helps bright Egyptian students pursue graduate degrees at elite international institutions on the condition they return to Egypt to work following graduation. The Foundation was established in 2007 by Qalaa Holdings, an African leader in energy and infrastructure. For more information, see www.qalaascholarships.org.*

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Qalaa Holdings builds businesses sustainably and responsibly in strategic sectors that will be the engines of economic growth and development including Energy, Cement & Building Materials, Agrifoods, Transportation & Logistics, Mining, Printing & Packaging.

To learn more, please visit qalaaholdings.com.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda
Chief Sustainability & Marketing Officer
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com
Tel: +20 2 2791-4439
Fax: +20 22 791-4448
Mobile: +20 106 662-0002
Twitter: @qalaaholdings



مؤسسة القلعة للمنج الدراسية

Qalaa Holdings Scholarship Foundation

QALAA
HOLDINGS
القلعة

بيان إخباري

القاهرة في 9 أغسطس 2020

مؤسسة القلعة للمنج الدراسية تواصل تقديم برنامج المنح الدراسية للعام الرابع عشر على التوالي باستدامة على الرغم من التحديات الاستثنائية التي تواجه الأنظمة التعليمية في شتى أنحاء العالم نتيجة انتشار فيروس (كوفيد – 19)

إعلان أسماء الفائزين بمنح المؤسسة الدراسية لعام 2020 – 2021 يؤكد قدرة المؤسسة وحرصها على استمرارية تقديم برنامج المنح الدراسية رغم التحديات الاستثنائية التي تمر بها الأنظمة التعليمية في شتى أنحاء العالم نتيجة تداعيات انتشار فيروس (كوفيد – 19)

أعلنت مؤسسة القلعة للمنج الدراسية – وهي أكبر برنامج للمنح الدراسية المدعومة من القطاع الخاص في مصر – عن أسماء الدفعة الرابعة عشرة من الفائزين بمنح المؤسسة لهذا العام والمقدمة للطلاب المصريين المتفوقين من الراغبين في استكمال مسيرتهم العلمية بأعرق الجامعات العالمية، بشرط العودة إلى مصر من أجل المساهمة في تحقيق رفعة الوطن والتنمية الاقتصادية بعد استكمال البرنامج الدراسي.

وقد نجحت المؤسسة على مدار السنوات الأربعة عشرة الماضية في مواصلة تقديم برنامج المنح الدراسية دون انقطاع، حيث بلغ إجمالي عدد المنح الدراسية المقدمة 198 منحة، بمتوسط 15-20 منحة سنويًا. ومن هذا المنطلق، حرصت المؤسسة على استمرار برنامج المنح الدراسية لهذا العام عبر قيامها بتقديم ثلاث منح دراسية رغم الاضطرابات المستمرة الناتجة عن انتشار فيروس (كوفيد – 19)، والتي من بينها القيود المفروضة على حركة السفر، وتأخر استلام ومراجعة المستندات المطلوبة، بالإضافة إلى عدم قدرة العديد من المؤسسات التعليمية على تنظيم المحاضرات الدراسية بالحضور المباشر للطلاب. ويعكس تخفيض عدد المنح المقدمة هذا العام سعي المؤسسة إلى الحد من تأثير الاضطرابات المحتملة خلال برنامج السنة الدراسية المقبلة والتي قد تحد من قدرة الطلاب على تعظيم الاستفادة من تجربتهم التعليمية.

جدير بالذكر أن الفائزين الثلاثة بالمنح الدراسية المقدمة هذا العام سيواصلون دراساتهم العليا في المملكة المتحدة بكلية لندن للأعمال وكلية لندن الجامعية وجامعة كوين ماري، وذلك بمجالات التمويل، وعلم النفس، والقانون على التوالي.

وفي هذا السياق أكد الدكتور أحمد هيكل مؤسس ورئيس مجلس إدارة شركة القلعة، أن الشركة تسعى من خلال مؤسسة القلعة للمنج الدراسية إلى الاستثمار في تنمية الطاقات الشبابية الموهوبة ممن يحظون بإمكانات وقدرات متميزة تؤهلهم لتشكيل جيل جديد من قادة الأعمال في مختلف تخصصاتهم والنهوض بمستقبل البلاد. وجدد هيكل حرص القلعة والمؤسسة على دعم الأهداف المتمثلة في تعزيز الاستثمار في التعليم، انطلاقًا من إيمانهم بأن التعليم هو الدافع الرئيسي لتحقيق التنمية الاجتماعية والاقتصادية المستدامة في مصر.

ومن جانبه أوضح هشام الخازندار الشريك المؤسس والعضو المنتدب لشركة القلعة، أن قرار المؤسسة بخفض عدد المستفيدين من برنامج المنح الدراسية لهذا العام يرجع بصفة أساسية إلى الأوضاع الاستثنائية الراهنة، فضلاً عن عدم وضوح رؤية المشهد العام منذ بداية انتشار فيروس (كوفيد – 19). ولفت الخازندار أن الهدف الرئيسي للمؤسسة يتمثل في إتاحة الفرصة للفائزين بالمنح الدراسية لتوسيع آفاقهم المعرفية من خلال برامجهم الدراسية، وأيضًا من خلال تزويدهم بتجربة تعليمية متكاملة، والتي قد تواجه العديد من الصعوبات في ظل القيود المفروضة على حركة السفر وإجراءات التعلم الإلكتروني، معربًا عن اعتزازه بقدرة المؤسسة على مواصلة برنامج المنح الدراسية في نطاق محدود خلال التحديات غير المسبوقة التي تمر بها هذه السنة الدراسية.

وفي سياق متصل، أشارت ياسمين الضرغامي مدير مؤسسة القلعة للمنج الدراسية إلى نجاح المؤسسة على مدار السنوات السابقة في الوفاء برسالتها رغم العديد من الاضطرابات والتحديات التي مرت بها، وهو ما يعزز ثقتها في قدرة المؤسسة على تجاوز الأزمة الراهنة. وأعربت الضرغامي عن تطلعها إلى زيادة عدد المنح الدراسية المقدمة خلال السنة الدراسية المقبلة مع عودة الأوضاع إلى طبيعتها مرة أخرى، سعيًا إلى إتاحة فرصة المشاركة للمزيد من الشباب الموهوب وتعويض العدد المحدود المتقدم من المنح خلال هذا العام.



مؤسسة القلعة للمنح الدراسية

Qalaa Holdings Scholarship Foundation



وقد نشأت مؤسسة القلعة للمنح الدراسية عام 2007 من خلال عائدات الوقف الدائم الذي خصصته شركة القلعة لضمان استمرارية تمويل أعمال المؤسسة بهدف تزويد الشباب المصري الموهوب من الراغبين في استكمال مسيرتهم العلمية، بفرص الدراسة بأعرق الجامعات العالمية. وتشتترط المؤسسة على المستفيدين من برنامج المنح الدراسية التعهد بالعودة للعمل في مصر لمدة عامين على الأقل بعد استكمال البعثة الدراسية، حيث نجح قدامى الطلبة حتى الآن في تحقيق إنجازات ملموسة في مجالات بالغة الأهمية تتضمن التعليم والهندسة المعمارية والطاقة المتجددة وعلوم الآثار، وغيرها من التخصصات.

وأكدت عادة حمودة رئيس قطاع الاستدامة والتسويق بشركة القلعة، على إيمان الشركة الراسخ بضرورة تنمية الطاقات البشرية وتحسين جودة التعليم لدفع قاطرة التنمية المستدامة، وهو ما يجعلنا فخورين بالدور المشرف الذي تقوم به مؤسسة القلعة للمنح الدراسية على مدار السنوات الماضية في دعم طموحات وتطلعات الشباب المصري، فضلاً عن المبادرات المستمرة التي تتبناها القلعة للنهوض بالمنظومة التعليمية في جميع أنحاء البلاد. وفتت حمودة إلى نجاح الحاصلين على منح المؤسسة في التحول إلى أبرز رواد المجالات العلمية والثقافية وكذلك قطاع الأعمال، فضلاً عن نجاحهم في إعادة تشكيل مفهوم ريادة الأعمال في مصر. وأكدت حمودة على التزام الشركة باستمرارية تقديم تلك البرامج والمنح قدر المستطاع حتى عودة الأوضاع إلى طبيعتها مرة أخرى وتجاوز التحديات الصعبة والقيود الراهنة المفروضة بسبب انتشار فيروس (كوفيد - 19).

وأعربت حمودة عن اعتزازها بحرص الشركة على ضمان تحقيق الشمولية والتنوع ومبدأ تكافؤ الفرص في جميع برامج التنمية المجتمعية المقدمة، وهو ما يعكسه نجاح مؤسسة القلعة للمنح الدراسية في تغطية شريحة واسعة ومتنوعة من المجتمع المصري، حيث شملت المنح الدراسية المقدمة على مدار السنوات السابقة 198 طالباً وطالبة من 15 محافظة مصرية مختلفة مع تحقيق المساواة بين المستفيدين من الجنسين، والذين نجحوا في استكمال مسيرتهم التعليمية في مجموعة متنوعة من التخصصات تتجاوز 34 تخصصاً في 69 جامعة مرموقة بأوروبا والولايات المتحدة الأمريكية.

أسماء وتخصصات الحاصلين على منحة مؤسسة القلعة لعام 2020/2021:

الاسم	الجامعة	التخصص
عمر طه	كلية لندن للأعمال	ماجستير في التمويل
كارلا خوري	كلية لندن الجامعية	ماجستير في علم نفس الطفل
محمود جمال	جامعة كوين ماري	ماجستير القانون

—نهاية البيان—

تهدف مؤسسة القلعة للمنح الدراسية إلى مساعدة المواهب المصرية الشابة في استكمال المسيرة الأكاديمية باكتساب شهادات الماجستير والدكتوراه في شتى المجالات والتخصصات بشرط العودة إلى مصر من أجل المساهمة في تحقيق رفعة الوطن بعد استكمال البرنامج الدراسي. نشأت المؤسسة في عام 2007 من قبل شركة القلعة الرائدة في استثمارات الصناعة والبنية التحتية بمصر وأفريقيا. لمزيد من المعلومات عن برنامج المؤسسة، زوروا موقعنا الإلكتروني: www.qalaascholarships.org

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على إقامة استثمارات مسؤولة ومستدامة في قطاعات استراتيجية تساهم في دفع عجلة التنمية الاقتصادية وتتضمن الطاقة، والأسمنت ومواد البناء، والأغذية، والنقل واللوجيستيات، والتعدين والطباعة والتغليف. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

البيانات المستقبلية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقديرية وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل الأهداف أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشرع"، "يقدر"، "ينوي"، "يراقب" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهرياً عن تلك التي تعكسها مثل هذه الاهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.



مؤسسة القلعة للمنتح الدراسية
Qalaa Holdings Scholarship Foundation



للاستعلام والتواصل
السيدة / غادة حمودة
رئيس قطاع الاستدامة والتسويق
شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

تويتر: @qalaaholdings